

SESSION #1 November 1, 2023 | 1:00 - 2:00 p.m. (EDT)

CAUSES OF DISPUTES AND PREVENTION STRATEGIES



Many sports-related conflicts oppose a sport organization to one or several of its members (athletes, coaches, officials, etc.). They not only affect personal relationships, but they also unduly drain volunteers and drive them away from sport. Preventing conflicts and dealing with them properly when they arise is the key to a healthy sport organization. In this webinar, participants will learn about some of the best practices in management as they can be applied specifically to the context of sport. The SDRCC staff will walk participants through five common causes of sports-related disputes and present twelve proven strategies to prevent them.

[REGISTER NOW](#)

SESSION #2 December 6, 2023 | 1:00 - 2:00 p.m. (EST)

BUILDING SOUND TEAM SELECTION POLICIES



The vast majority of sports-related disputes are about team selection. They often arise from competing interpretations of the existing selection criteria or the misapplication of a selection policy. Of course, selection processes that are not supported by a written policy are bound to cause even more confusion. The design of a sound, clear and thorough selection policy is at the heart of reducing the occurrence of sports-related disputes. But preparing and writing selection criteria is far from easy. In this webinar, participants will learn a 4-step process in developing selection criteria as well as important considerations in carrying out a fair selection process.

[REGISTER NOW](#)

SESSION #3 February 21, 2024 | 1:00 - 2:00 p.m. (EST)

DEMYSTIFYING TYPES OF DISPUTE RESOLUTION SERVICES



Alternative dispute resolution (ADR) has been defined as a series of processes that are alternatives to litigation and offer a number of advantages over the formal court system. Through its Dispute Resolution Secretariat, the SDRCC offers ADR services to resolve sports-related disputes. In this webinar, the SDRCC staff will review these services which include: resolution facilitation, mediation, med/arb and arbitration. Participants will learn about the differences between and benefits of each process.

[REGISTER NOW](#)

SÉANCE #1 1er novembre 2023 | 13 h 00 - 14 h 00 (HAE)

CAUSES DE DIFFÉRENDS ET STRATÉGIES DE PRÉVENTION



Souvent, les différends sportifs opposent l'organisme de sport à un ou plusieurs de ses membres (athlètes, entraîneur(e)s, officiel(le)s, etc.). Ces différends peuvent non seulement nuire aux relations personnelles, ils peuvent également épuiser les bénévoles et les pousser à quitter le sport. La prévention des conflits et la gestion appropriée de ceux-ci, le cas échéant, sont la clé du succès pour un organisme de sport sain. Lors de ce webinaire, les participant(e)s se familiariseront avec de bonnes pratiques de gestion telles qu'elles s'appliquent au contexte particulier des organismes de sport. Le personnel du CRDSC exposera aux participant(e)s cinq causes courantes de différends sportifs et présentera douze stratégies éprouvées pour les prévenir.

[S'INSCRIRE](#)

SÉANCE #2 6 décembre 2023 | 13 h 00 - 14 h 00 (HNE)

ÉTABLIR DE SAINES POLITIQUES DE SÉLECTION D'ÉQUIPES



La grande majorité des différends sportifs ont trait à la sélection d'équipes. Ils surviennent souvent à la suite d'interprétations contradictoires de critères de sélection existants ou d'une mauvaise application d'une politique de sélection. Bien entendu, les processus de sélection qui ne sont pas guidés par une politique écrite suscitent encore plus de confusion. Il est indispensable de concevoir des politiques judicieuses, claires et exhaustives pour réduire les risques de différends sportifs. Par contre, élaborer et rédiger des critères de sélection est loin d'être une tâche facile. Lors de ce webinaire, les participants découvriront un processus en quatre étapes pour l'élaboration de critères de sélection ainsi que les facteurs importants à prendre en considération pour mener à bien un processus de sélection équitable.

[S'INSCRIRE](#)

SÉANCE #3 21 février 2024 | 13 h 00 - 14 h 00 (HNE)

DÉMYSTIFIER LES TYPES DE SERVICES DE RÈGLEMENT DES DIFFÉRENDS



Le règlement extrajudiciaire des différends (RED) a été défini comme une série de processus qui peuvent se substituer aux recours aux tribunaux et s'avère beaucoup plus avantageuse que la méthode proposée via le système judiciaire habituel. Par l'intermédiaire de son Secrétariat de règlement des différends, le CRDSC offre des services de RED pour résoudre les différends liés au sport. Lors de ce webinaire, le personnel du CRDSC passera en revue ces services, notamment : la facilitation de règlement, la médiation, la méd-arb et l'arbitrage. Les participant(e)s en apprendront sur les différences et les avantages de chaque processus.

[S'INSCRIRE](#)